

## الأسئلة الشائعة

### التحول إلى مصرف إسلامي

#### س1: هل سيقوم بنك الخليج بالتحول رسميًا إلى مصرف إسلامي؟

ج1: أعلن بنك الخليج عن نيته للتحول إلى بنك متوافق مع الشريعة الإسلامية وحصل على الموافقة المبدئية من بنك الكويت المركزي.

#### س2: متى سيتم التحول؟

ج2: لم يتم تحديد الجدول الزمني بعد، إلا أننا ملتزمون بإبقاء جميع الأطراف المعنية على اطلاع كامل بمجرد الإعلان عن الموافقات الرسمية النهائية والمواعيد المحددة.

#### س3: ماذا سيحدث للمنتجات الحالية الخاصة بي إذا تم تحويلها إلى منتجات متوافقة

#### مع الشريعة الإسلامية؟ هل سيتغير أي شيء بالنسبة لي؟

ج3: لن يؤثر تحول بنك الخليج إلى مصرف إسلامي عليك سلبًا بأي شكل من الأشكال، وعلى سبيل المثال، إذا كان لديك منتج قائم (مثل القرض، البطاقة الائتمانية، الوديعة، إلخ)، فيمكنك أن تثق بأن البنك سيستمر في توفير نفس الحقوق والامتيازات التي تتمتع بها حاليًا بموجب عقدك الحالي.

#### س4: هل ستتغير حساباتي أو منتجاتي المصرفية الحالية؟

ج4: لن يطرأ أي تغيير في حساباتك أو منتجاتك المصرفية في هذه المرحلة، إلا أننا قد نطلب موافقتك لإجراء تغييرات على عقودك أو مستنداتك الحالية لتتماشى مع مبادئ الشريعة الإسلامية. ولن تؤثر هذه التغييرات عليك سلبًا بأي شكل من الأشكال.

#### س5: هل ستظل أموالك آمنة بعد التحول؟

ج5: نعم، ستظل أموالك آمنة تمامًا ومحمية وفقًا للوائح بنك الكويت المركزي.

#### س6: ما هي فوائد التحول إلى بنك متوافق مع الشريعة الإسلامية للعملاء؟

ج6: بشكل عام، سيمكننا التحول إلى مصرف إسلامي من تقديم مجموعة واسعة من المنتجات والخدمات المتوافقة مع الشريعة الإسلامية، مع الاستمرار في تقديم نفس مستوى الخدمة الذي تتميز به.

#### س7: لماذا ينظر بنك الخليج في الاندماج مع بنك وربة؟

ج7: في أوائل عام 2025، أصبح بنك وربة مساهمًا رئيسيًا في بنك الخليج، حيث بات يمتلك 32.75% من أسهم البنك. وفي أعقاب ذلك، تم الإعلان عن توقيع مذكرة تفاهم بين بنك الخليج وبنك وربة لبدء المناقشات الأولية وعملية تقييم الاندماج المحتمل بين البنكين.

## FAQS

### Conversion to Islamic Banking

**Q1: Is Gulf Bank officially converting to Islamic banking?**

A1: Gulf Bank has publicly announced its intention to convert into a Sharia compliant bank and obtained the Central Bank of Kuwait (CBK) initial approval for the Bank's conversion into a Sharia-compliant bank.

**Q2: When will the conversion happen?**

A2: The timeline has not yet been finalized. We are committed to keeping our stakeholders fully informed once official approvals and dates are announced.

**Q3: What will happen to my existing products (e.g., loan, credit card, deposit, etc.) if Gulf Bank converts to Sharia-compliant banking? Will anything change for me?**

A3: Gulf Bank's conversion to Islamic banking will not affect you negatively in any way. If you have an existing product (e.g., loan, credit card, deposit, etc.), then you can be confident that the Bank will continue to provide you with the same rights and privileges that you currently enjoy under your existing contracts.

**Q4: Will my existing account or products change?**

A4: There is no change to your account or products at this stage. However, we may seek your consent to make changes to your existing contracts or documentation in order to align with Islamic banking principles. Such changes will not impact you negatively in any way.

**Q5: Will my money remain safe after conversion?**

A5: Yes, your money remains completely safe and secure in line with the Central Bank of Kuwait regulations.

**Q6: What are the benefits of converting to Sharia compliant bank for customers?**

A6: In general, the conversion to Sharia compliant banking will allow us to offer a wide range of Sharia-compliant products and services, while continuing to provide the same level of customer service we are known for.

**Q7: Why is Gulf Bank considering a merger with Warba Bank?**

A7: In early 2025, Warba Bank became a major shareholder of Gulf Bank, holding 32.75% of Gulf Bank's shares. Subsequently, we have publicly announced that Gulf Bank entered into a Memorandum of Understanding with Warba Bank to begin the preliminary discussions and the assessment process of the potential merger.